
          
Protokół  Nr LI/14

z posiedzenia Sesji Rady Miejskiej Orzesze
w dniu 14 listopada 2014r.

Posiedzeniu LI Sesji przewodniczył Pan Jan Mach – Przewodniczący Rady Miejskiej Orzesze.

Na Sesji przyjęto Uchwały Nr LI/580-595/14.

1.Otwarcie Sesji
Przewodniczący Rady powitał wszystkich radnych i gości.
Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  na  sali  jest  14  radnych,  co  stanowi  quorum
do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Na protokolanta powołał Marię Mierzwa-Owczarek.

Do pełnienia obowiązku sekretarza obrad zaproponował:
- p.Stanisława Jabłońskiego

Celem sprawniejszego  przeprowadzenia  obrad  powołał  również  Komisję  Uchwał  i  Wniosków,
w skład której weszli radni:

- p.Adam Kurpas
- p.Antoni Ochojski

Przewodniczącym Komisji został Radny Adam Kurpas. 

Powyższe kandydatury poddano pod głosowanie i przyjęto je przy 14 gł. „za” - jednogłośnie.

2.Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad
Do przedstawionego przez Przewodniczącego porządku obrad nie zgłoszono żadnych wniosków 
dotyczących jego zmiany lub uzupełnienia.

3.Przegłosowanie  zgłoszonych  i  nieuwzględnionych  poprawek  do  protokołu  z  XLIX  Sesji 
Rady Miejskiej
Przewodniczący poinformował, że przed Sesją nie została zgłoszona żadna uwaga do protokołu.

4. Raport o stanie realizacji zadań oświatowych wykonywanych przez Gminę Orzesze za rok 
szkolny 2013/2014 wraz z wynikami sprawdzianu, egzaminu gimnazjalnego. 
Raport o stanie realizacji zadań oświatowych wykonywanych przez Gminę Orzesze za rok szkolny 
2013/2014 wraz z wynikami sprawdzianu, egzaminu gimnazjalnego omówiła Dyrektor Miejskiego 
Zespołu Oświaty Pani Anna Czarnacka – załącznik Nr 1 do protokołu. 
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W trakcie  tego  punktu  obrad  na  posiedzenie  przybył  Radny  Czesław  Starosta  –  15  radnych 
obecnych na posiedzeniu.

5.Podjęcie uchwał w sprawie:
-   zmian w budżecie miasta na 2014r.
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Zmiany w budżecie miasta na 2014r. omówiła p.Iwona Burszka – Skarbnik Miasta. Informacja
stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 

Pani Skarbnik poinformowała również o autopoprawce związanej z wprowadzeniem do budżetu 
kwoty 500zł dla sołectwa Zgoń w związku z otrzymaniem wyróżnienia w konkursie „Piękna wieś 
województwa śląskiego”. 

Przewodniczący  Komisji  Uchwał  i  Wniosków  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian
w  budżecie  miasta  na  2014r.,  który  w  wyniku  głosowania  został  przyjęty  przy  13  gł.  „za” 
i 2 gł. „wstrzymujących się”.

- zmiany Uchwały Rady Miejskiej Orzesze Nr XL/437/13 z dnia 12 grudnia 2013r. dotyczącej 
ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla samorządowego zakładu budżetowego – Zakład 
Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej na 2014 rok zmienianej Uchwałą Rady Miejskiej 
Orzesze Nr XLVI/516/14 z dnia 26 czerwca 2014r. oraz Uchwałą Rady Miejskiej Orzesze Nr 
XLIX/546/14 z dnia 16 września 2014r.
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Rady Miejskiej  Orzesze Nr XL/437/13 z dnia 12 grudnia 
2013r.  dotyczącej  ustalenia  stawek  dotacji  przedmiotowych  dla  samorządowego  zakładu 
budżetowego – Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej na 2014 rok zmienianej Uchwałą 
Rady Miejskiej Orzesze Nr XLVI/516/14 z dnia 26 czerwca 2014r. oraz Uchwałą Rady Miejskiej 
Orzesze Nr XLIX/546/14 z dnia 16 września 2014r. została przyjęta jednogłośnie przy 15 gł. „za”. 

-  rocznego  programu  współpracy  Gminy  Orzesze  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz 
innymi podmiotami wymienionymi w art.3 ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie na 2015r.
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisje: 
- Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy,
- Ładu i Porządku oraz Przestrzegania Prawa,
- Kultury, Oświaty, Turystyki, Rekreacji i Sportu.

Odczytał  protokół  z  dnia  11  listopada  2014r.  z  przeprowadzonych  konsultacji  społecznych  – 
załącznik Nr 3 do protokołu.

Uchwała  w  sprawie  rocznego  programu  współpracy  Gminy  Orzesze  z  organizacjami 
pozarządowymi  oraz  innymi  podmiotami  wymienionymi  w  art.3  ust.3  ustawy  o  działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie na 2015r. została przyjęta jednogłośnie przy 15 gł. „za”. 
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-  zawarcia  Porozumienia  dotyczącego  współdziałania  przy  zachowaniu  trwałości  projektu 
„Budowa zintegrowanego systemu zarządzania Gminami Powiatu Mikołowskiego i Powiatem 
Mikołowskim  w  oparciu  o  system  informacji  o  terenie  (GIS)”  oraz  rozwoju  systemu 
informacji o terenie i zwiększenia liczby usług publicznych świadczonych drogą elektroniczną 
przez jednostki samorządu terytorialnego powiatu mikołowskiego
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisje: 
- Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy,
- Ładu i Porządku oraz Przestrzegania Prawa. 

Uchwała w sprawie zawarcia Porozumienia dotyczącego współdziałania przy zachowaniu trwałości 
projektu  „Budowa  zintegrowanego  systemu  zarządzania  Gminami  Powiatu  Mikołowskiego
i Powiatem Mikołowskim w oparciu o system informacji o terenie (GIS)” oraz rozwoju systemu 
informacji  o  terenie  i  zwiększenia  liczby usług  publicznych  świadczonych  drogą  elektroniczną 
przez  jednostki  samorządu  terytorialnego  powiatu  mikołowskiego  została  przyjęta  jednogłośnie 
przy 15 gł. „za”.

-  wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  części  nieruchomości  położonej  w  Orzeszu  przy 
ul.Powstańców oznaczonej jako działka nr 1197/57
Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Naczelnik Wydziału Budownictwa,  Geodezji  i  Gospodarki  Nieruchomościami  poinformował,  że 
projekt uchwały dotyczy działki rekreacyjnej. 

Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  części  nieruchomości  położonej  w 
Orzeszu  przy ul.Powstańców oznaczonej  jako działka  nr  1197/57 została  przyjęta  jednogłośnie 
przy 15 gł. „za”. 

-  wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  części  nieruchomości  położonej  w  Orzeszu  przy 
ul.Bocznej oznaczonej jako działki nr 559/18 i 557/18
Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Naczelnik Wydziału Budownictwa,  Geodezji  i  Gospodarki  Nieruchomościami  poinformował,  że 
projekt uchwały dotyczy dzierżawy działek przylegających do istniejących zabudowań. 

Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  części  nieruchomości  położonej
w Orzeszu przy ul.Bocznej oznaczonej jako działki nr 559/18 i 557/18 została przyjęta jednogłośnie 
przy 15 gł. „za”. 

− wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  części  nieruchomości  położonej  w  Orzeszu  przy 
ul.Fabrycznej oznaczonej jako działka nr 1071/28  (dwa projekty uchwał o powierzchniach 
15m2 i 18m2)
Przewodniczący  poinformował,  że  projekty  uchwał  zostały  pozytywnie  zaopiniowane przez 
Komisję Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Pan Maciej Bany poinformował, że projekty uchwał dotyczą: jeden dzierżawy pod pomieszczenie 
gospodarcze, zaś drugi dzierżawy garażu.
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Uchwały Nr LI/586/14 oraz Nr LI/587/14 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie części 
nieruchomości  położonej  w  Orzeszu  przy  ul.Fabrycznej  oznaczonej  jako  działka  nr  1071/28
w drodze oddzielnego głosowania zostały przyjęte jednogłośnie przy 15 gł. „za”. 

-  wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  części  nieruchomości  położonej  w  Orzeszu  przy 
ul.Fabrycznej oznaczonej jako działka nr 1074/28 (pięć projektów uchwał o powierzchniach 
255,20m2, 264m2, 352m2, 402m2, 537,5m2)
Przewodniczący  poinformował,  że  projekty  uchwał  zostały  pozytywnie  zaopiniowane przez 
Komisję Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Pan Maciej Bany poinformował, że projekty uchwał dotyczą dzierżaw pod ogródki działkowe. 

Uchwały  Nr  LI/588/14,  Nr  LI/589/14,  Nr  LI/590/14,  Nr  LI/591/14  i  Nr  LI/592/14  w  sprawie 
wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  części  nieruchomości  położonej  w  Orzeszu  przy 
ul.Fabrycznej oznaczonej jako działka nr 1074/28 w drodze oddzielnego głosowania zostały podjęte 
jednogłośnie przy 15 gł. „za”. 

-  nieodpłatnego  nabycia  od  osób  fizycznych  nieruchomości  gruntowej  stanowiącej  układ 
komunikacyjny – boczna ul.Żorskiej
Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Pan Maciej Bany wyjaśnił, że zgodnie z Miejscowym Planem Zagospodarowania Przestrzennego 
właściciele zwrócili się do gminy o nieodpłatne przejęcie wydzielonych fragmentów dróg. Dodał, 
że po stronie gminy są tylko koszty wyceny i aktu notarialnego. 

Uchwała  w  sprawie  nieodpłatnego  nabycia  od  osób  fizycznych  nieruchomości  gruntowej 
stanowiącej  układ  komunikacyjny  –  boczna  ul.Żorskiej  została  przyjęta  jednogłośnie  przy 
15 gł. „za”. 

-  nieodpłatnego  nabycia  od  osoby  fizycznej  nieruchomości położonej  w  Orzeszu z 
przeznaczeniem  na  utworzenie  układu  komunikacyjnego  -  boczna  ul.Partyzantów  (dwa 
projekty uchwał o powierzchniach  556m2 i 3296m2 )
Przewodniczący  poinformował,  że  projekty  uchwał  zostały  pozytywnie  zaopiniowane przez 
Komisję Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Naczelnik Wydziału Budownictwa, Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami powiedział, że oba 
projekty uchwał  dotyczą  jednego układu komunikacyjnego i  wniosków o  nieodpłatne  przejęcie 
drogi. 

Uchwały  Nr  LI/594/14  i   Nr  LI/595/14  w  sprawie  nieodpłatnego  nabycia  od  osoby  fizycznej 
nieruchomości położonej w Orzeszu z przeznaczeniem na utworzenie układu komunikacyjnego - 
boczna ul.Partyzantów w drodze oddzielnego głosowania zostały podjęte jednogłośnie przy 14 gł. 
„za” (Radna Irena Więcek nieobecna w trakcie głosowania). 

6.Interpelacje i odpowiedzi na interpelacje
Przewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym bo Biura Rady nie wpłynęła żadna 
interpelacja. 
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7. Informacja Burmistrza Miasta z realizacji zadań w kadencji 2010-2014
Burmistrz zauważył, że ostatnie 4 lata nie były dla miasta najłatwiejsze m.in. przez załamanie się 
opłaty eksploatacyjnej z kopalń czy nie zrealizowanie się podatku od osób fizycznych. Stwierdził, 
że udało się jednak zrealizować wszystkie zamierzone inwestycje oraz, że na bieżąco do budżetu 
wprowadzono nowe zadania jak np. budowa sali gimnastycznej w Szkole Podstawowej w Zgoniu. 
Przedstawił inwestycje, jakie udało się wykonać dzięki dofinansowaniu ze środków unijnych oraz 
krajowych jak np. Ministerstwa Sportu i Turystyki. Omówił również programy unijne, w których 
udział wzięły jednostki organizacyjne miasta. 
Stwierdził, że:

– wielokrotnie udzielano dotacji Powiatowi Mikołowskiemu na inwestycje w mieście,
– wykonano wiele remontów w poszczególnych placówkach oświatowych,
– duże kwoty przeznaczano na remonty dróg czy budynków komunalnych,
– wykonano  remont  urzędu  miejskiego,  który  stał  się  dzięki  temu  bardziej  przyjazny 

mieszkańcom,
– wdrożono nowoczesną sieć informatyczną, 
– dzięki  zakupieniu  dwóch  wozów  bojowych  i  doposażeniu  sprzętu  gotowość  bojowa 

jednostek OSP jest znacznie wyższa,
– sporządzono dokumentację obrony cywilnej,
– kontynuowano program niskiej emisji,
– wdrożono system gospodarki odpadami komunalnymi,
– rozpoczęto porządkowanie archiwum zakładowego,
– stworzono  wśród  pracowników  zespoły,  które  pracują  przy  różnego  rodzaju 

przedsięwzięciach, 
– otrzymano Samorządowego Lidera Edukacji (dwukrotnie) i Statuetkę Kreatywności O.K. 

Banku  Spółdzielczego  oraz  nominacje  do  Orłów  Polskiego  Samorządu,  Eurosymbolu 
Polskiej Samorządności oraz Euro – Gminy. 

Burmistrz  zwrócił  uwagę  na  przedsięwzięcia  przed  którymi  stoi  miasto  jak  m.in.  poprawa 
infrastruktury i mieszkalnictwa komunalnego czy budowa  kolejnego Punktu Selektywnej Zbiórki 
Odpadów Komunalnych. Przedstawił planowane inwestycje w ramach nowej perspektywy unijnej. 

Burmistrz  wyraził  podziękowania  radnym,  dyrektorom  jednostek,  naczelnikom  wydziałów, 
kierownikom referatów i  wszystkim pracownikom Urzędu za  wspólną  czteroletnią  pracę,  którą 
ocenił jako bardzo dobrą. 

8. Zapytania i wolne wnioski
Burmistrz poinformował, że: 

– odbyła  się  gala  na  której  podziękowano  za  dofinansowanie  budowy  nowo  powstałego 
ośrodka dla osób niepełnosprawnych w Mikołowie, 

– odwierty na Królówce wkrótce się zakończą. Firma Silesian Coal Sp.z o.o. raczej wyklucza 
eksploatację  na  terenie  Królówki  i  Woszczyc  z  powodu  znajdującego  się  tam  uskoku 
geologicznego. Dodał, że Okręgowy Urząd Górniczy przeprowadził kontrolę na odwiertach 
i nie stwierdził nieprawidłowości. Odczytał pismo Państwowego Instytutu Geologicznego w 
sprawie złóż soli znajdujących się pod Orzeszem i powiedział,  że z dokumentacją w tej 
sprawie  można  się  zapoznać  w Referacie  Ochrony Środowiska,  Rolnictwa,  Leśnictwa  i 
Szkód Górniczych,

– kolejna osoba w Orzeszu będzie obchodziła 100 urodziny,
– remont przejazdu kolejowego na ul.Mikołowskiej był zaplanowany przez PKP, jednak nie 
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znano  daty  jego  wykonania.  Powiedział,  że  po  otrzymaniu  przez  urząd  informacji 
poinformowano szkoły i zorganizowano komunikację zastępczą. Dodał, że przejazd zostanie 
najprawdopodobniej otwarty z 15/16 listopada br.  Dopowiedział, że organizacja ruchu na 
tym  terenie  została  wykonana  w  Urzędzie  Marszałkowskim  i  uzgodniona  z  Komendą 
Powiatową Policji w Mikołowie i Zarządcą Drogi. 

Zastępca Burmistrza wyjaśnił, że PKP w tym roku nie zamierza remontować przejazdu kolejowego 
na ul.Rybnickiej. 

Przewodniczący:
– przedstawił odpowiedź Ministerstwa Finansów Departamentu Finansów Samorządu Teryto-

rialnego na uchwałę Rady Miejskiej Orzesze w sprawie poparcia działań mających na celu 
zahamowanie wypływu środków finansowych wypracowanych w regionie do budżetu cen-
tralnego oraz zwiększenia dochodów jednostek samorządu terytorialnego – załącznik Nr 4 
do protokołu,

– poinformował, że Komisja Kultury, Oświaty, Turystyki i Sportu oraz Komisja Ładu i Po-
rządku oraz Przestrzegania Prawa przeanalizowały sprawę zmiany statusu gminy z gminy 
miejskiej  na  miejsko–wiejską.  Dodał,  że  obie  komisje  stoją  na  stanowisku,  aby  nie 
kontynuować  działań  w  kierunku  zmiany  statusu.  Zaproponował,  aby  cała  rada  zajęła 
stanowisko w tym temacie. 

Rada Miejska przegłosowała stanowisko, aby odstąpić od działań zmierzających do zmiany statusu 
miasta na gminę miejsko–wiejską – 11 gł. „za”, 1 gł. „przeciw” i 3 gł. „wstrzymujące się”. 

Przewodniczący podziękował radnym, kierownictwu Urzędu,  dyrektorom jednostek, naczelnikom 
wydziałów,  kierownikom referatów i  wszystkim pracownikom Urzędu  za  wspólną  czteroletnią 
pracę. 

9.Zamknięcie Sesji

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął
LI Sesję Rady Miejskiej Orzesze, dziękując wszystkim za przybycie. 

Sesja trwała od godz.14,30 do godz.16,40.

Przewodniczący
          Protokołowała  Rady Miejskiej

mgr Maria Mierzwa-Owczarek           mgr inż. Jan Mach
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Radni obecni na Sesji:

1. Blaski Mirosław
2. Fuchs Maria
3. Helbig Beata
4. Jabłoński Stanisław
5. Kopel Helena
6. Kurpas Adam
7. Mach Jan
8. Matuszczyk Grażyna
9. Ochojski Antoni
10. Potysz Teresa
11. Spendel Jan 
12. Starosta Czesław
13. Szala Eugeniusz 
14. Tchórz Joanna 
15. Więcek Irena

W Sesji wzięli również udział:

− p.Andrzej Szafraniec - Burmistrz Miasta
− p.Andrzej Bujok - Z-ca Burmistrza Miasta
− p.Iwona Burszka - Skarbnik Miasta
− p.Jolanta Szubert - Sekretarz Miasta
− p.Elżbieta Goralczyk        -          P.O. Naczelnika Wydziału UM
− p.Maciej Bany - Naczelnik Wydziału UM
− p.Marek Bem - Naczelnik Wydziału UM
− p.Benedykt Kurcok -          Naczelnik Wydziału UM
− p.Marzena Nowak            -          Kierownik UM
− p.Wiesław Klar             - Kierownik ZGKiM
− p.Danuta Piwońska - Kierownik MOPS
− p.Anna Czarnacka - Kierownik MZO
− p.Łucja Hajduk                 -          Kierownik MBP
− p.Małgorzata Lorens        -           Kierownik MOK
− p.Barbara Petniakowska   -          Komendant SM
− p.Monika Mucha              -          Pracownik MZO
− Radca Prawny
− redaktorzy

Orzesze, dnia 19.11.2014r.
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